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Ambulansläkare kräver sänkt hastighet 
 
Lund. 
– Sänk hastigheten till 55 kilometer i timmen på landsvägar utan 
mitträcke. Då når vi nollvision – inga döda i trafiken. 
 
Det säger neurokirurg Poul Kongstad, regional chef för ambulanssjukvården i Skåne. Han är en av 

alla som reagerat på Sydsvenskans artiklar om trafiken i Lund. 

Som traumaspecialist, neurokirurg och med mångårig erfarenhet inom ambulanssjukvården har 

han kommit i kontakt med många trafikskadade. 

– Sänker vi maxhastigheten till 50–60 kilometer i timmen på landsvägar utan mitträcke där vi i 

dag har 70 eller 90 som högsta hastighet, klarar bilisterna en påkörning eller en kollision med ett 

träd. På motorvägarna förekommer det förhållandevis få olyckor vilket betyder att vi där kan hålla 

lite högre hastigheter, säger Poul Kongstad. 

Som han ser det skulle lägre farter och svagare motorer inte bara rädda liv utan också bidra till 

lägre sjukhus- och rehabiliteringskostnader. Det hade också skapat bättre miljö genom lägre 

bensinförbrukning, mindre avgasutsläpp, däckslitage och buller. 

– Varför väljer man en bil med 170 hästkrafter när man klarar sig med en på 30–40 hästkrafter? 

Med färre hästkrafter kan vi ändå köra och handla, skjutsa barnen till olika aktiviteter och känna 

allt annat som är bekvämt och välfärd. Jag vill inte ha ett obekvämt samhälle, men med små 

medel kan det hända mycket, säger Poul Kongstad. 

 


